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بازرسی سه تیم دادستانی 
از مراکز بزرگ عرضه کالا

گزارش تحلیلی »امتیاز« از 
موفقیت تیم ملی در امارات

سرمقاله خبر
سیمای کم فروغ عادل فردوسی 

پور در سیما 
سعید سرفرازیان 
به  امارات   2019 آسیا  های  ملت  جام 
مراحل پایانی خود نزدیک شده و در این میان 
و  سازی  برنامه  در  پور  فردوسی  عادل  غیبت 
به  خیلی  جام  این  مسابقات  کردن  گزارش 
چشم آمده است . فردوسی پور تا اینجای کار 
او  از  دیگر  و  کرده  گزارش  را  بازی  یک  تنها 
هم  گزارش  تک  آن  مورد  در   ، نبوده  خبری 
قهر  از  آمد  پیش  زیادی  و حدیث های  حرف 
کردن عادل تا راضی شدن با وساطت چند نفر 
با  پور  فردوسی  عادل  دار  ادامه  ماجراهای  از 
.او خود را فرزند رسانه  رسانه ملی بوده است 
و  مهجور  فرزندی  به  روزها  این  و  داند  می 
تبدیل شده است  از دامن خانواده  رانده شده 
به  پور  فردوسی  که  بود  این  همگان  انتظار   .
جای محمدحسین میثاقی مجری جوان برنامه 
در  دو  هر  یا  و  داشت  عهده  به  را  آسیا2019 
وقتی  .اما  دادند  می  انجام  را  اجرا  هم  کنار 
میثاقی به تنهایی در قاب شبکه سوم مشاهده 
شد شایعه کنار گذاشتن عادل فردوسی پور از 
اگر  بیشتری گرفت حتی  قوت  ملی  رسانه ی 
 . کنند  تکذیب  را  آن  ملی  ی  رسانه  مدیران 
فردوسی پور چهره ای محبوب و مقبول دارد 
کردن  گزارش  نوع  و  نود  ی  برنامه  در  چون 
دست  خود  برای  زیادی  طرفداران  ها  بازی 
را  او  نود  که  آنهایی  حتی   . است  کرده  پا  و 
مسابقات  دهند  می  ترجیح  اما  ندارند  دوست 
حساس فوتبال را با گزارش او بشنوند چون در 
گزارش کردن کمتر از کلمات اعصاب خُرد کُن 
به  اطلاعاتی که  از صحت  و  استفاده می کند 
به خورد مخاطب  گزارشهایش  عنوان چاشنی 
ها می دهد می توان اطمینان داشت. از زمان 
عدم پخش برنامه ی نود در دو هفته متوالی تا 
این روزها  حضور کمرنگش در رسانه ملی در 
را  همیشگی  جایگاه  آن  دیگر  پور  فردوسی   ،
نداشته است. او پذیرفته دیگر سوگلی مدیران 
رسانه ملی نیست و فروغ همیشگی را ندارد و 
حتی حاضر شده برای اینکه برنامه نود به آنتن 
برسد از پخش مصاحبه با رئیس فیفا خودداری 
برانگیز  چالش  موضوعات  از  برخی  به  و  کند 
مدیر  دل  خواهد  می  او  آیا  نکند.  ورود  اصلا 
جوان شبکه سوم را به دست آورد ؟ یا در نوع 
برنامه سازی اش تجدید نظر کرده ؟ او محتاط 
تر شده و از ریسک کردن می ترسد ؟ هر چه 
هست فردوسی پور دیگر در اوج نیست و حتی 
غیبت او در روز های اخیر واکنش چند چهره 
مشهور را در بر داشته مانند پیمان قاسمخانی 
و شاهین صمد پورآنها با گذاشتن پست هایی 
چهره  این  دوری  به  خود  شخصی  صفحه  در 
تلویزیونی واکنش نشان داده اند ، قاسمخانی با 
طنز به این مورد ورود کرده است اما صمدپور 
برای پروژه ی جانشین  از مدیران رسانه ملی 
سازی به جای فردوسی پور انتقاد کرده و بیان 
داشته این عزیزان در کنار فردوسی پور جذاب 
تر هستند تا اینکه به جای او گذاشته شوند . به 
هر حال گذر زمان همه چیز را مشخص خواهد 
کرد که آیا فردوسی دوباره به جایگاه پر صلابت 
سرنوشتی  یا  و  گشت  خواهد  باز  اش  گذشته 

دیگر در انتظار او خواهد بود ؟

معاون دادستان کل: 
رفع فیلتر تلگرام منتفی است

مصادیق  تعیین  کارگروه  دبیر 
رفع  اینکه  بیان  با  مجرمانه  محتوای 
است،  منتفی  اساسا  تلگرام  فیلتر 
دستگاه های  فعالیت  گونه  هر  گفت: 
گونه  هر  نیز  و  تلگرام  در  دولتی 
پرداخت  های  درگاه  خدمات  ارایه 
پوسته های  و  تلگرام  در  اینترنتی 
وطلاگرام  هاتگرام  از  اعم  آن  فارسی 
برخورد  آن  با  و  است  غیرقانونی 

شد. خواهد  قانونی 
به  واکنش  در  نیا،  جاوید  جواد 
اینکه  بر  مبنی  نماینده  یک  اظهارنظر 
»صحبت هایی از رفع فیلتر تلگرام است« 
گفت: تلگرام با دستور قضائی فیلتر شده 
قضائی  دستگاه  جز  هم  مرجعی  هیچ  و 
حق اظهار نظر در خصوص رفع فیلتر آن 

را ندارد.
در  مطلبی  تاکنون  افزود:  وی 
فیلتر  رفع  به  نسبت  کارگروه  دبیرخانه 
فیلتر  رفع  اساساً  و  نشده  مطرح  تلگرام 

تلگرام منتفی است.
در  کشور  کل  دادستان  معاون 
کرد:  تصریح  مجازی  فضای  امور 
دستگاه های  فعالیت  گونه  هر  کماکان 
ارائه  هرگونه  نیز  و  تلگرام  در  دولتی 
اینترنتی  پرداخت  درگاه های  خدمات 
در تلگرام و در پوسته های فارسی آن 
غیرقانونی  وطلاگرام  هاتگرام  از  اعم 
خواهد  قانونی  برخورد  آن  با  و  است 

شد.
طبق  گفت:  پایان  در  جاویدنیا 
مجازی،  فضای  عالی  شورای  مصوبات 
مجوزی با الزاماتی که در مصوبات شورا 
پیش بینی شده توسط وزارت ارتباطات 

برای تلگرام صادر نشده است.

منشا در آستانه پیوستن به فولاد 
خوزستان

مهاجم سابق تیم فوتبال پرسپولیس 
در  و  گرفته  قرار  فولاد  باشگاه  مدنظر 
به  طرفین  گرفته  صورت  که  مذاکراتی 

توافقاتی دست یافتند.
نیجریه  مهاجم  منشا  گادوین 
نیم فصل  د ر  پرسپولیس  فوتبال  تیم 
جمع  از  برتر  لیگ  دوره  هجدهمین 

سرخ پوشان جدا شد.                                                                                                                                                                                                              
این بازیکن نیجریه ای                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             مدنظر باشگاه 
فولاد قرار گرفته و مذاکراتی هم طرفین 
با یکدیگر داشتند. توافقات ابتدایی انجام 
شده و ا گر مشکل خاصی به وجود نیاید، 
به زودی قرارداد این بازیکن با فولاد به 

امضا می رسد.                                                                                                                      
باشگاه  سوی  از  منشا  همچنین 
رقم  ا ما  پیشنهاد داشت  آبادان هم  نفت 
نهایی شدن  از  مانع  بازیکن  این  قرارداد 

این انتقال شد.

آتشفشاندماوندفعالمیشود؟

چه کنیم که نه زن زیان کند و نه مرد به خاک سیاه بنشیند

بحران سکه و مهریه

ادعای پیش بینی زلزله سندیت ندارد اما تغییراتی 
که به عنوان هشدار مطرح می شود، ممکن است بر اثر 
تغییراتی که از داده های ماهواره ای استخراج می شود 

به دست آید.
وزارت  مسلح  نیروهای  سازمان جغرافیایی  رئیس 
دفاع درباره اینکه آیا آتشفشان دماوند فعال می شود؟ 
سازها  و  ساخت  که  بوده  هشدار  یک  این  کرد:  اظهار 
اینکه  اما  بگیرند  قرار  توجه  مورد  باید  آن  اطراف  در 
قطعا منتج به فعالیت جدید آتشفشانی شود، هنوز ثابت 

نشده است.
نامه  تفاهم  امضای  مراسم  در  مدیری  مهدی 
منابع  و  کشاورزی  علوم  دانشگاه  دو  بین  همکاری 
مسلح  نیروهای  جغرافیایی  سازمان  و  ساری  طبیعی 
اظهار کرد: سازمان جغرافیایی به لحاظ توانمندی های 
نقشه های  هوایی،  تصویربرداری های  مکانی،  اطلاعات 
مختلف  های  حوزه  در  که  میدانی  کارهای  و  موجود 
علوم  دانشگاه  با  افزایی  هم  با  می تواند  می دهد،  انجام 
کشاورزی و منابع طبیعی در شرایط بهره برداری بهینه 
از این سرزمین و ارتقاء دانش تولید کشاورزی، حفاظت 
محیط زیست، حراست از امکانات طبیعی کشور و حفظ 

آن برای نسل های آینده کمک موثر و شایانی باشد.
وی با بیان اینکه این تفاهمنامه در حوزه تخصصی 
است،  گرفته  صورت  بار  اولین  برای  کشاورزی  علوم 
منابع طبیعی ساری  و  علوم کشاورزی  دانشگاه  گفت: 
می تواند امکان رشد و ارتقاء کشاورزی در ایران را به 
صورت کاملا مدرن به عنوان یک الگو به ظهور برساند.
زمان دقیق زلزله را نمی توان پیش بینی کرد

مدیری همچنین با بیان اینکه پیش بینی زلزله به 
لحاظ تاریخ و زمان تا به حال در هیچ کجا مستند نشده 
و دقیق نیست، خاطرنشان کرد: توجه به پیش نشان گر 
ها مانند تغییرات پوسته زمین می توانند در پیش بینی 

زلزله موثر باشد.
دفاع  وزارت  مسلح  نیروهای  جغرافیایی  سازمان 
اینکه زمان دقیق زلزله را بتوان پیش بینی  اما  افزود: 
کرد هنوز محقق نشده است، همچنین تصاویر ماهواره 
ای که به طور مستمر پایشی از سرزمین دارند هم می 

تواند در شناخت تغییرات پوسته زمین کمک کند.
سندیت  زلزله  بینی  پیش  ادعای  یادآورشد:  وی 

ندارد اما تغییراتی که به عنوان هشدار مطرح می شود، 
ممکن است بر اثر تغییراتی که از داده های ماهواره ای 

استخراج می شود به دست آید.
امکان کشف معادن جدید از طریق دانش ماهواره ای

درباره  دفاع  وزارت  جغرافیایی  سازمان  رئیس 
مطالعه میزان منابع و ذخایر معدنی با اشاره به دانش 
سنجش از دور به عنوان یک توانمندی جدید هم گفت: 
از محدوده مرئی که  را  ما  این دانش دید کارشناسان 
چشم انسان می بیند به مراتب افزایش می دهد و در 
حال حاضر مطالعات و پیش بینی های صورت گرفته 
در اعماق نزدیک به زمین درست بوده و امکان کشف 

معادن فراهم است.
گستره  شده  مشخص  که  طور  آن  افزود:  وی 
وسیعی از کشور ما دارای ذخایر زیاد معدنی و در همه 
نوع است و در آینده نیز دانش سنجش از دور این حوزه 

گسترش می یابد.
مدیری با اشاره به همکاری دولتمردان برای کشف 
این دانش می تواند ما را در  معادن جدید گفت: قطعا 
حوزه های مختلف و شناخت، تشخیص و اکتشاف این 
پتانسیل خدادادی که در سرزمینمان نهفته کمک کند. 
در حال حاضر نیز دانشگاه های ما تحقیقات گسترده ای 
انجام  دور  از  سنجش  توانمندی های  از  استفاده  با  را 
می دهند که در آینده نه چندان دور در اکتشاف معادن 

تاثیرگذار و اثر بخش است.
نامه  تفاهم  امضای  مراسم  در  تیموری  اسدالله 
منابع  و  کشاورزی  علوم  دانشگاه  دو  بین  همکاری 
مسلح  نیروهای  جغرافیایی  سازمان  و  ساری  طبیعی 
کشور گفت: امروزه کشاورزی هوشمند از مواردی است 
که تمام تولیدکنندگان بخش کشاورزی و منابع طبیعی 
حتی  ما  کشور  در  متاسفانه  اما  می روند  آن  به سمت 
در سطح دانشگاهی هم به آن پرداخته نشده و همین 
سبب شده تا کشاورزی و حتی آموزش آن نیز در حالت 
کلاسیک و سنتی باقی بماند و نتوانیم از ابزاری استفاده 
کنیم که در فرصت های کوتاه، با دقت و کیفیت بالا در 

شناسایی و تصمیم گیری ها کمک کارمان باشد.
وی با اشاره به اهمیت جایگاه کشاورزی هوشمند 
واقعا  که  مراکزی  و  ها  با سازمان  ارتباط  کرد:  تصریح 
کارها را به صورت فضاپایه انجام می دهند و می توانند با 
استفاده از اطلاعات ماهواره ای Rs ، GIs و Gps در 
تصمیم گیری ها، سیاست گذاری ها، شناسایی، کنترل 
و حتی در بخش نهایی تولید در ارتقاء کیفیت محصول 
نیز کمک کنند. این تفاهم نامه در همین راستا منعقد 
شده تا گام بزرگی جهت آغاز یک مرحله جدید برای 

فعالیت های دانشگاه در آینده پیش رو داشته باشیم.
طبیعی  منابع  و  کشاورزی  علوم  دانشگاه  رئیس 
جغرافیایی  سازمان  بالای  اهمیت  به  اشاره  با  ساری 

داده های  اخذ  محل  و  پایگاه  بزرگترین  عنوان  به 
ماهواره ای، بانک و آرشیو کامل از اطلاعات کل مناطق 
کشور و حتی خاورمیانه اظهار کرد: داده های ماهواره ای 
مانند  کشاورزی  به  وابسته  مسائل  تحلیل  در  می تواند 
تغییر اقلیم و یا کنترل رطوبت خاک کمک شایانی به 

پژوهشگران کند.
و  اراضی  کاربری  تغییر  شرایط  گفت:  تیموری 
همچنین مطالعه مراتع و پوشش گیاهی استان و تراکم و 
مقدار علوفه تولیدی از جمله مواردی هستند که در آینده 
به آنها نیازمندیم که با استفاده از داده های ماهواره ای و ابزار 

دقیق می توانیم به تجزیه و تحلیل بپردازیم.
وی با بیان اینکه استفاده از داده های جغرافیایی 
نگاه جدیدی در ایران نیست و حتی در حال حاضر در 
طور  به  سال ها  اساتید  از  تن  چند  کشاورزی  دانشگاه 
محدود و در غالب پایان نامه و طرح های تحقیقاتی بر 
روی آن کار می کنند، یادآور شد: به دلیل محدودیت 
و به روز نبودن داده ها و همچنین قدیمی یا مبتنی بر 
تصویری بودن آنها که از تاریخ شان گذشته، این فضا، 
فرصت و تفاهم نامه می تواند فرصتی را ایجاد کند که 

بتوانیم از داده های روزآمد استفاده کنیم.
طبیعی  منابع  و  کشاورزی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بالای سازمان جغرافیایی  توانمندی  به  اشاره  با  ساری 
پایش، محاسبه  نیروهای مسلح تصریح کرد: سنجش، 
دقیق  ارقام  و  اعداد  آوردن  دست  به  کیفیت،  و  تولید 
از  دیگر  مسائل  از  بسیاری  همچنین  و  داده ها  از 

توانمندی های این سازمان است.
وی درباره داده های تبدیل به علم شده و استفاده 
دولت در آینده از این علوم با اشاره به اهمیت ترویج آن 
اظهار کرد: داده ها و دانش آن وجود دارد اما تا زمانی 
که این دانش در بستر تولید مورد استفاده قرار بگیرد، 

باید ابتدا ترویج و سپس پیگیری آن انجام شود.
صورت  به  را  ها  داده  ما  کرد:  تصریح  تیموری 
ترویج  با یک  را  تولیدات خود  و  رایگان دریافت کرده 
برای  نامه  تفاهم  امضای  و  ارتباط  برقراری  مثل  ساده 
استفاده از این داده ها با سازمان های جهاد کشاورزی 
و آب منطقه ای مازندران و همچنین سایر مراکزی که 
ممکن است به عنوان بهره بردار مطرح باشند، عملا در 
اختیار مصرف کنندگان مان از هر طیفی قرار می دهیم.

اخیراً پیشنهادی در مجلس شورای اسلامی مطرح شده است که می گوید 
قیمت سکه باید بر اساس قیمت روز عقد محاسبه و به زن پرداخت شود.

مهریه شان  کردند،  ازدواج می  از 60  قبل  های  دهه  در  که  کسانی 
این  بر  از آن که  را عمدتاً وجه رایج مملکتی قرار می دادند زیرا گذشته 
باور بودند که »مهریه را کی داده کی گرفته«، ارزش پول ناگهان سقوط 
نمی کرد )به ویژه در دهه اول ازدواج که احتمال طلاق بیشتر بود و هست( 
و ارزش مهریه حفظ می شد.با دگرگونی وضعیت اقتصادی، خانواده ها در 
بدین  و  برآمدند  مالی مهریه«  ارزش  برای »حفظ  راهی  پیدا کردن  صدد 

ترتیب، سکه طلا، جای وجه نقد را گرفت. 
بنابراین، هدف از قرار دادن سکه به عنوان مهریه، حفظ ارزش مالی 

آن بود و البته راهکاری منطقی به شمار می رفت.
مستقل  سکه  قیمت  است:  افتاده  دیگری  اتفاق  اخیر،  های  سال  در 
از  فراتر  این، سکه کارکردی  بنابر  بالا می رود.  اقتصادی  از وضعیت کلی 

»حفظ ارزش مالی مهریه« پیدا کرده و عملًا به وسیله ای برای سودآوری 
به موضوع  از منظر »قدرت خرید«  اگر  دیگر،  بیان  به  است.  تبدیل شده 
بنگریم، قبلًا  »سکه« مأمور بود که قدرت خرید را برای زن »حفظ« کند 
ولی اکنون قدرت خرید را »افزایش« داده است. این به هم ریختگی، باعث 
شده است مردان زیادی قربانی شوند و به زندان بیفتند یا دار و ندارشان 

را از دست بدهند.
مهریه باید قدرت خرید روز عقد را حفظ کند. اگر به گونه ای باشد 
که در روز پرداخت مهریه، قدرت خرید آن کم شود، اجحاف به زن است و 
اگر مهریه، قدرت خرید را در روز پرداخت، افزایش دهد، ظلم به مرد است. 
اخیراً پیشنهادی در مجلس شورای اسلامی مطرح شده است که می 
گوید قیمت سکه باید بر اساس قیمت روز عقد محاسبه و به زن پرداخت 

شود.
پیشنهاد ظلم به زن است زیرا در چنین وجهی، قیمت سکه در چند 

سال قبل فریز می شود و قدرت خرید را کاهش می دهد. این طرح عملًا 
تبدیل سکه به وجه نقد است و بازگشت به عقب.

شرایط  در  روز  قیمت  اساس  بر  سکه  بهای  دادن  دیگر،  سوی  از 
غیرمتعارف اقتصادی کنونی هم ستم آشکار به مرد است. 

بنابراین پیشنهاد مذکور را می توان این گونه اصلاح کرد: قیمت سکه 
در روز عقد + تورم سالانه = مهریه در روز پرداخت

دقیقاً  را می گیرد،  مهریه  زنی که  برای  قدرت خرید  فرمول،  این  با 
مساوی است با روز عقد؛ بدین ترتیب، مهریه کارکرد اصلی اش را حفظ می 

کند و تبدیل به وسیله ای برای سوددهی نمی شود.
مهریه را باید به کارکرد اصلی اش بازگرداند و آن را از ورطه سوداگری 
و سودجویی نجات داد. مهریه ای که در گذر زمان فاقد قدرت خرید شده 
باشد و مهریه ای که در گذر زمان به وسیله ای برای تجارت تبدیل شده 

باشد، هر دو در تضاد با بنیان خانواده و منافع عمومی جامعه است.
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روزنامه صبح ایران

ایرانسومینتولیدکنندهگازطبیعیجهان
بر اساس تازه ترین گزارش بررسی آماری »بی پی« عنوان شد؛

»غلام رضا شرفی«، عضو کمیسیون انرژی و نماینده مردم آبادان در مجلس شورای 
اسلامی در گفتگو با دیجیاتو از طرح جامع مجلس برای سهمیه بندی بنزین خبر می دهد 
و در پاسخ به این پرسش که آیا در نهایت سهمیه بنزین به تاکسی های اینترنتی نیز تعلق 
خواهد گرفت یا خیر، پاسخ مثبت می دهد و می گوید: »در این طرح تصمیم های عادلانه ای 
گرفته می شود و در آن به تاکسی های آنلاین پرداخته شده است. اما آنچه اهمیت دارد این 
است که در این طرح ، صرفه جویی در زمان و سهولت در کار شهروندان در نظر گرفته شده 
تا زمان کمتری را صرف کنند و کارشان آسان شود. به علاوه به زمان و روحیه اجتماعی 
مردم آسیبی وارد نشود. این طرح در هفته جاری بررسی خواهد شد و انشالله سامانه ای 
اجرایی می شود که در آن از تمامی تجربیات استفاده شود. این طرح بسیار کم عیب خواهد 

بود و در آن تاکسی های آنلاین هم درنظر گرفته خواهند شد.«
با این حال »حسین امیری خامکانی«، نایب رئیس اول کمیسیون انرژی مجلس در 
گفتگو با دیجیاتو خبر می دهد که این طرح هنوز کارشناسی نشده است. »کوروش کرم پور 
به دیجیاتو گفت که مخالف سهمیه بندی  انرژی مجلس  حقیقی«، عضو دیگر کمیسیون 
بنزین است و طرح مورد بحث هنوز کارشناسی و بررسی نشده است: »باید صبر کرد و با 

مشورت ها و جلسات متعدد به یک جمع بندی درست رسید.«
»احمد امیرآبادی فراهانی«، دبیر هیات رئیسه مجلس نیز روز گذشته در یک گفتگوی 
تلویزیونی اعلام کرد که هر ایرانی ماهانه بین 2۴ الی ۳0 لیتر سهمیه بنزین هزار تومانی 
تعلق  ماه سهمیه  الی ۴  به مدت ۳  تاکسی ها و حمل ونقل عمومی،  به  اما  خواهد داشت 
خواهد گرفت: »در این طرح CNG و گازوئیل گران نمی شوند پس حمل ونقل عمومی و بار 
هم گران نمی شود. پیش بینی ما برای تاکسی ها -چه تاکسی های سنتی و چه تاکسی های 
اینترنتی- این است که سهمیه چند ماهه ای داده شود تا با توجه به درآمد دولت از قیمت 

بالاتر بنزین، تسهیلات قرض الح سنه داده شود تا خودروها گازسوز شود.

تاکسی های اینترنتی 
سهمیه بنزین دارند

 سوت پایان توزیع
 بسته حمایتی ناتمام دولت!

بحران سکه و مهریه
چه کنیم که نه زن زیان کند و نه مرد به خاک سیاه بنشیند؛
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عضو کمیسیون انرژی مجلس:

واریز بسته حمایتی به شاغلان تأمین اجتماعی تمام شد؛
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